

**From:** KwokKi YUEN

**To:** ceo@ceo.gov.hk

**Sent:** Wednesday, July 21, 2010 2:06 PM

**Subject:** FW: My genuine suggestions for resolving the severe social trouble deficiency of columbarium's supply!

曾特首，你今日這樣 "彈" 市民盲拒骨灰龕、及公屋，我真認為甚不對了！-----  
當日，你怎大聲說：「有勢無勢的 (全體所有香港市民) 都是你的老闆」！你咁唔滿意「老闆」，大可辭職！不辭職，續逗公帑人工，則請你好好尊重你「老闆」！

當你話，市民們「各家自掃門前雪」；你直接的下屬，政府部門之間，據《申訴署》明斥，何嘗不也充滿「各家自掃門前雪」？,,,,,,

我想，客觀中肯地講：政府在「政策構思 Propositions」上，太多高官們就在欠缺直選洗禮壓力下，成太因循、僵化，才是今天困局主因。----- 以下，有4方提議：希望特首你，盡快考慮採納，才好再講批評別人 (盲目) 否拒 (政府任何提議)。

1) 我贊成，應優先在《工廠區內中央》、遠離民居、並四週有工廠大廈作阻擋的地點，建「骨灰龕多層 (可逾 40 層) 大廈」。----- 若這方策略，政府根本都未稍善用，就是你們政府高官太「不夠擺心機」之實！

2) 《骨灰龕位》不可能無盡增設！故此，我贊成以譬如最少20年為時限，推行「公營骨灰龕位循環再用」。如情況許可，20年之時限當應再上調 (至譬如25年、30年等)。

3) 透過免費、甚至獎金 (帛金)，鼓勵多用倒骨灰海葬儀式作喪禮。

4) 如上項目3的，《創新科技署》可與《食衛局》、《食環署》等合作，以免費、甚至獎金方式，推廣《網上陵墓 Niche-webpage》文化。

我實以往數次把上列的有關建議，給予過政府多個部門。但只得甚冷淡回應！

無論如何，緩解社會問題最重要！希望曾特首你，可考慮採納！下面為我較早前就設法化解《骨灰龕劫難》，給《食衛局》的電郵內容。謝謝！  
阮先生謹上。

---

From:

To: ccc@fhb.gov.hk

Subject: My genuine suggestions for resolving the severe social trouble deficiency of columbarium's supply!

Date: Thu, 8 Jul 2010 08:17:18 +0800

Dear Sir/ Madam:

I had actually sent respective policy suggestions severally to the various bureaus & departments of HK Govt. before, while disappointedly I faced NO response afterward! ,,,,,, Anyway, for the great trouble severe shortage of columbarium's supply domestically, 4 respective policy to alleviate it I do propose:

1) On venue for constructing NEW columbaria building, I do recommend that be the 1st choice at inner site of Industrial zone, where the columbaria can be surrounded, & "sheltered" from the industrial buildings beside, to reduce any unnecessary nuisance to residential people nearby! ----- Comparatively, the venue at rural residential area ought to be LESS ideal, as it still exists so many residents who will have to long-term face these nuisances!

2) I absolutely deem, impossible for unlimited increase for the quantity of public columbarium! So, I definitely agree introduction of institution of “RECYCLING of public columbarium-niche space” on at least, such as 20 years! Under this statutory restriction, it can be anticipated the domestic amount of urn-shrine columbarium will be under the controllable maintenance.

3) It ought to encourage implementation of the policy of FREE pour of cremated-ash to sea for such “voluntary” abstain for request of long-term space-occupation for ancestor’s urn-shrine niche afterward!

4) Similar to item 3, the Govt. ought to proactively propose institution of “Cyber-niche” which, FREE website can be offered individually for memorization of those dead persons.

I should be obliged if you would accept the policy suggestions!

Yours faithfully Mr. YUEN Kwok-ki